
Projekt 

UCHWAŁA Nr XV/…/2025  

RADY MIEJSKIEJ W PRZASNYSZU  

z dnia 26 maja 2025 r. 

 

w sprawie przekazania petycji według właściwości 

 

Na podstawie art. 18 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz.U. z 

2024 r. poz. 1465, 1572, 1907, 1940) w związku z art. 6 ust. 1 ustawy z dnia 11 lipca 2014 r. o 

petycjach (Dz.U. z 2018 r. poz. 870), po zapoznaniu się ze stanowiskiem Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji działającej przy Radzie Miejskiej w Przasnyszu, uchwala się, co 

następuje: 

§ 1. 

Rada Miejska w Przasnyszu uznaje się za niewłaściwą do rozpatrzenia petycji mieszkańców w 

sprawie przejęcia przez Miasto Przasnysz  prywatnej drogi wewnętrznej w celu rozwoju 

nowego osiedla mieszkaniowego z dnia 17 marca 2025 r. (data wpływu: 26 marca 2025 r.) i 

postanawia przekazać petycję według właściwości Burmistrzowi Przasnysza. 

§ 2. 

Uzasadnienie przekazania petycji zgodnie z właściwością stanowi załącznik do niniejszej 

uchwały. 

§ 3. 

Zobowiązuje się Przewodniczącego Rady Miejskiej w Przasnyszu do przekazania petycji 

według właściwości i poinformowania o tym wnoszących. 

§ 4. 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Przasnyszu 

Arkadiusz Chmielik  

 

 

 



Załącznik do Uchwały Nr XV/…/2025 

Rady Miejskiej w Przasnyszu z dnia 26 maja 2025 r. 

 

UZASADNIENIE 

 

Do Rady Miejskiej w Przasnyszu w dniu 26 marca 2025 r. wpłynęła petycja podpisana przez 

pięciu mieszkańców w przedmiocie przejęcia nieodpłatnego przez Miasto Przasnysz prywatnej 

nieruchomości stanowiącej drogę wewnętrzną do wydzielonych działek ewidencyjnych przy 

ul. Królewieckiej. W uzasadnieniu wnoszący petycję wskazują, że przejęcie przez Miasto 

Przasnysz prywatnej drogi wewnętrznej będzie skutkowało utwardzeniem i urządzeniem 

nieruchomości na potrzeby przyszłych nabywców. Wskazano także na rozwój miasta oraz 

zwiększenie atrakcyjności i podatków lokalnych.  

 Z perspektywy gospodarki gminnej, nabywanie prywatnych terenów wiąże się nie tylko 

z koniecznością poniesienia przyszłych kosztów ich utrzymania i ewentualnej modernizacji, ale 

także z zapewnieniem standardów infrastrukturalnych, których realizacja może znacząco 

obciążać budżet miasta. Z tego względu, choć intencje mieszkańców są zrozumiałe i zasługują 

na uwagę, decyzje o przejęciu takich nieruchomości muszą być podejmowane z dużą rozwagą 

– z uwzględnieniem interesu ogółu społeczności lokalnej oraz efektywności gospodarowania 

mieniem komunalnym. To niemniej, Rada Miejska nie jest właściwa do rozpatrzenia złożonej 

petycji, gdyż gospodarowanie mieniem komunalnych leży w ustawowej gestii organu 

wykonawczego samorządu tj. Burmistrza Przasnysza (art. 26 ust. 1 ustawy o samorządzie 

gminnym, art. 11 ust. 1 ustawy o gospodarce nieruchomościami). Rada Miejska nie ma 

ustawowych kompetencji odnośnie nieodpłatnego nabywania nieruchomości tj. przysporzenia 

majątkowego w postaci darowizny od prywatnych osób.  Dlatego też należało sprawę przekazać 

do właściwości Burmistrza Przasnysza. 


